

BUILDING A BETTER ONTARIO BÂTIR UN ONTARIO MEILLEUR

Convention Capsule 1

48th Annual CUPE Ontario Convention - Toronto Sheraton Centre.

May 25th 2011

TOGETHER, WE ARE BUILDING A BETTER ONTARIO

After months of preparations, the 48th Annual CUPE Ontario has begun. More than 1,000 delegates and staff have arrived at the Sheraton to develop policy for the year to come and connect with their sisters and brothers from across Ontario.

With solidarity greetings from the likes of Jim Glavan from the Peel District Labour Council and John Cartwright of the Toronto and York Region Labour Council, delegates kicked off convention's opening night with rousing applause and a reminder of the power of solidarity. "Solidarity is not a noun. Solidarity is a verb ... I feel so proud to be here bringing you greetings today," Cartwright told delegates.

The convention was also honoured by the presence of Grace and Lynn Taylor, the mother and daughter of CUPE Ontario's founding President, Fred Taylor, who passed away late last year. Both Brother Fred and Sister Shirley Carr another Past CUPE Ontario President and first woman President of the Canadian Labour Congress



were honoured for their contributions to CUPE and to the broader labour movement.

Keynote speaker Linda McQuaig delivered a powerful defence of working people, both in the public and the private sector, and public services that benefit the vast majority of Ontarians.

As well, the Convention Kid's Camp and Women at the Mike—always two very popular events, were well-received by delegates.

The convention continues this morning at 9 a.m.

DAY 2 HIGHLIGHTS - MARK THE TIME!

- | | |
|-----------------------|--|
| 7:30 a.m. - | CETA Breakfast—Osgoode Ballroom |
| 9 a.m. to noon - | President's Report,
speech by Andrea Horwath, Leader, Ontario NDP - Convention Hall |
| Noon to 2 p.m. - | Rally at Queen's Park |
| 2:30 p.m. (approx.) - | Secretary-Treasurer's report - Convention Hall |

RALLY - SEND MPPs A MESSAGE - POVERTY IS AN ELECTION ISSUE!

At 12 noon today, delegates will march from the hotel to Queen's Park to send MPPs a message that Poverty is an Election Issue.

All delegates are urged to attend this important rally, where CUPE Members will be joined by other concerned community groups to call on MPPs from all three Ontario Political Parties that too many Ontarians live in poverty.

Together, delegates and community allies will call on politicians for an end to poverty by raising social assistance rates, demanding a liveable wage and a full restoration of the special diet allowance.

And because public services are a 'great equalizer' that help lift many individuals and families out of

poverty, together we will also demand and increase in public funding to services like affordable housing, child care and accessible post-secondary education for all.

Finally, we will call for good jobs for all- strengthening employment standards, safety provisions and restoration of anti-scab laws and card-based union certification.

The rally will start at 12 p.m. outside the convention centre, and march to Queen's Park. Delegates need to bring noisemakers, a loud voice, and themselves! This will be an accessible event, and a wheel-trans vehicle will be provided for delegates with mobility issues.

KID'S CAMP - ALWAYS A CONVENTION HIGHLIGHT

Delegates welcomed participants in the popular youth camp onto the head table this evening. The youth camp participants will enjoy their own mini-convention experience, complete with an action plan and other activities to get them engaged and involved at convention and when they go home.



WELCOME NEW AFFILIATES!

CUPE Ontario welcomes the newest locals that have affiliated since last convention. They are:



- Local 44, City of Burlington, 109 members
- Local 4751, Centennial Manor LTC, 126 members
- Local 5100, Grande Erie School Board, 545 members
- Local 4948, Toronto Public Library, 2304 members
- Local 3045, Town of GERALTON, 155 members
- Local 7780, St. Peter's Residence at Chedoke, 228 members
- Local 5110, Strathaven Life Care Centre, 199 members
- Local 3909, York University, 3200 members

BUILDING A BETTER ONTARIO BÂTIR UN ONTARIO MEILLEUR

CAPSULE DE LA CONVENTION—JOUR 1

48th Annual CUPE Ontario Convention - Toronto Sheraton Centre.

May 25th 2011

EN-TÊTE—ENSEMBLE, NOUS BÂTISSONS UN MEILLEUR ONTARIO

Après des mois de préparation, la 48ème Convention annuelle du SCFP Ontario est enfin à nos portes. Plus de 1 000 délégués et membres de personnel sont arrivés au Sheraton pour développer des politiques pour l'année à venir et pour faire du réseautage avec leurs consœurs et confrères à travers l'Ontario.

Avec des mots de solidarité de Jim Glavan du Conseil de travail de la région de Peel et John Cartwright du Conseil de travail des régions de Toronto et York, les délégués ont débuté la soirée d'ouverture avec des applaudissements rugissants et un rappel sur le pouvoir de la solidarité. « La solidarité n'est pas un nom commun, la solidarité est un verbe... Je suis très fier de vous adresser la parole aujourd'hui et de vous donner la bienvenue, » dit Cartwright aux délégués.

La convention a aussi eu l'honneur d'avoir la présence de Grace et Lynn Taylor, la mère et la fille du Président fondateur du SCFP Ontario, Fred Taylor, qui est décédé l'année dernière. Confrère Fred et consœur Shirley



Carr, ancienne Présidente du SCFP Ontario et la première femme élue présidente au Congrès de travail canadien, ont été honorés pour leurs apports au SCFP et au mouvement syndical en général. La conférencière spéciale Linda McQuaig a remis une puissante allocution sur la défense de la classe ouvrière, à la fois dans les secteurs public et privé, et les services publics qui avantagent la plupart des ontariens. Il y a aussi eu le camp de jeunes de la convention et les femmes au micro — toujours deux événements populaires très bien reçus par les délégués.

La convention continue ce matin à 9h00.

Faits saillants pour la 2ème journée — Prenez-les en note!

7h30 -	Déjeuner sur l'AECG -	Salon Osgoode Ballroom
9h00 à midi -	Rapport du Président, discours d'Andrea Horwath, Chef du Nouveau Parti Démocratique de l'Ontario -	Salon Convention Hall
Midi à 14h00 -	Rassemblement à Queen's Park	
14h30 (approx.) -	Rapport de la secrétaire-trésorière -	Salon Convention Hall

Rassemblement — Envoyons un message clair aux députés provinciaux — La pauvreté fait partie de la plateforme électorale!

Aujourd'hui à midi, les délégués feront une manifestation de l'hôtel Sheraton à Queen's Park pour transmettre un message aux députés provinciaux : la pauvreté est une question électorale. Tous les délégués sont priés de participer à ce rassemblement important, où les membres du SCFP seront accompagnés d'autres groupes communautaires concernés pour annoncer aux députés provinciaux des trois partis politiques de l'Ontario qu'il y a trop d'Ontariens qui vivent dans la pauvreté.

Ensemble, les délégués et les alliés communautaires demanderont aux politiciens de mettre fin à la pauvreté en augmentant les taux d'aide sociale, en exigeant un salaire viable et une restauration totale de l'allocation de régimes alimentaires spéciaux. Et puisque les services publics sont un « excellent égalisateur » qui aident plusieurs individus et familles à sortir de la pauvreté, nous demanderons tous une

augmentation du financement public envers les services comme le logement abordable, les soins à l'enfance et l'éducation postsecondaire accessible pour tous.

Finalement, nous allons exiger de bons emplois pour tous — fortifier les normes d'emploi, les dispositions sur la sécurité et la restauration de lois sur les anti-briseurs de grève et sur la certification syndicale basée sur les cartes d'adhésion.

Le rassemblement débutera à midi en sortant du centre de congrès et nous nous dirigerons tous vers Queen's Park. Les délégués doivent apporter des sonnailles, leurs voix et ils doivent être présents! Cet événement sera accessible et une voiture pour les fauteuils roulants sera disponible pour les délégués souffrant de problèmes de mobilité.

Camp des jeunes - Toujours un fait saillant à la convention

Les délégués ont accueilli les participants au populaire camp de jeunes ce soir. Les participants au camp de jeunes vont avoir leur propre mini-convention avec leur propre plan d'action et d'autres activités pour les motiver à participer à la convention et à se mobiliser après l'événement.



En-tête — Bienvenue aux nouveaux affiliés!

Le SCFP Ontario donne la bienvenue aux plus nouvelles sections locales qui se sont affiliées depuis la dernière convention. Voici les sections locales :



- Section locale 44, Ville de Burlington, 109 members
- Section locale 4751, SLD à Centennial Manor, 126 members
- Section locale 5100, Conseil scolaire Grande Erie, 545 members
- Section locale 4948, Bibliothèque publique de Toronto, 2 304 members
- Section locale 3045, Ville de Gerralton, 155 members
- Section locale 7780, Résidence St. Peter's à Chedoke, 228 members
- Section locale 5110, Centre de soins à vie Strathaven, 199 members
- Section locale 3909, Université York, 3 200 membres